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 Protokół Nr XIII/2024 

z XIII sesji Rady Miejskiej w Gołdapi odbytej 

w dniu 26 listopada 2024 r. 

 

Obradom przewodniczyła Wioletta Anuszkiewicz  

Protokołowała: Katarzyna Krusznis 

Godzina rozpoczęcia – 13:00, zakończenia – 16:25 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

 

Obecni: 

1. Maciej  Kordjak  

2. Wioletta Anuszkiewicz 

3. Andrzej  Dołęga 

4. Andrzej  Gutowski  

5. Wojciech Hołdyński 

6. Zbigniew Makarewicz 

7. Kamil Markowski 

8. Paweł  Perko  

9. Janina  Pietrewicz 

10. Tomasz Popławski  

11. Zofia   Syperek 

12. Marcin Urzędowski 

13. Monika Wałejko 

14. Sylwia Wrzesień-Kisielewska  

15. Marek Zajączkowski 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad (kworum) 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia 

3. Sprawozdanie Burmistrza o pracach w okresie międzysesyjnym 

4. Informacje przewodniczącego obrad o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024– 2039, 

3) zmiany budżetu Gminy Gołdap na 2024 rok, 

4) zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za ochronne oraz pozbawienia charakteru ochronnego, 

5) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie skargi na uchwałę Rady Miejskiej    

w Gołdapi. 

6. Zapoznanie się z informacją o realizacji zadań oświatowych w Gminie Gołdap 

7. Interpelacje radnych 

8. Zapytania radnych 

9. Zapytania przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

10. Wolne wnioski 

11. Zamknięcie sesji                                                                                               

 

Porządek posiedzenia po wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad (kworum) 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia 
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3. Sprawozdanie Burmistrza o pracach w okresie międzysesyjnym 

4. Informacje przewodniczącego obrad o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024– 2039, 

3) zmiany budżetu Gminy Gołdap na 2024 rok, 

4) zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za ochronne oraz pozbawienia charakteru ochronnego, 

5) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie skargi na uchwałę Rady Miejskiej    

w Gołdapi, 

6) zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Gołdapi na 2025 rok. 

6. Zapoznanie się z informacją o realizacji zadań oświatowych w Gminie Gołdap 

7. Interpelacje radnych 

8. Zapytania radnych 

9. Zapytania przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

10. Wolne wnioski 

11. Zamknięcie sesji                                                                                               

                                                                                     

Do pkt 1 

XIII posiedzenie sesji Rady Miejskiej IX kadencji 2024-2029 otworzyła Przewodnicząca Rady Wioletta 

Anuszkiewicz. Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 15 radnych, zatem podejmowane decyzje będą prawomocne.  

Zgodnie z art. 6 ust. 1 lit. c Ogólnego Rozporządzenia o Ochronie Danych Osobowych (RODO) mówiącym, 

iż przetwarzanie danych jest dopuszczalne, gdy jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego ciążącego 

na administratorze (wynikającym z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym nakładającym obowiązek 

rejestrowania i udostępniania nagrań audiowizualnych z przebiegu obrad rady gminy). Przewodnicząca 

poinformowała zgromadzonych, iż przebieg tego posiedzenia będzie w takiej właśnie postaci rejestrowany (wraz 

z wizerunkiem osób uczestniczących w sesji), dopełniając tym samym obowiązku informacyjnego wynikającego 

z art. 13 ust. 1 RODO. 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła porządek posiedzenia. Zapytała,  

czy są propozycje zmiany do porządku posiedzenia.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz złożyła wniosek o zmianę porządku posiedzenia poprzez 

dodanie w punkcie 5 podpunktu 6) w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Gołdapi  

na 2025 rok. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez dodanie w punkcie 5 podpunktu 6) w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady 

Miejskiej w Gołdapi na 2025 rok. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za wniosek został przyjęty. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku posiedzenia poprzez dodanie w punkcie 5 podpunktu 6) w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

Komisji Rady Miejskiej w Gołdapi na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Do pkt 3 
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Zastępca burmistrza Damian Czarniewski przedstawił informację z okresu międzysesyjnego: 

1. 29.10.2024-30.10.2024r. – Zjazd Akademii PFR dla Miast, 

2. 31.10.2024r. – Spotkanie z Nadleśnictwem Gołdap, 

3. 03.11.2024r. – Obchody dnia św. Huberta: Koło Łowieckie Las, oraz Koło Łowieckie „Granica”, 

4. 04.11.2024r. – Spotkanie z przedstawicielem Pfizer Polska,  

5. 04.11.2024r.- Wspólne Posiedzenie Komisji ZPL, 

6. 04.11.2024r. – XII Nadzwyczajna Sesja Rady Miejskiej, 

7. 05.11.2024r. – Spotkanie z przedstawicielami miasta partnerskiego Sakai na Litwie, 

8. 06.11.2024r. – Podpisanie umowy na plan ogólny Gminy Gołdap,  

9. 06.11.2024r.- Walne zgromadzenie EGO- Kraina Bociana,  

10. 06.11.2024r. – Konferencja „Sztuka Zarządzania Placówką Oświatową, czyli innowacje pedagogiczne z 

dofinansowaniem” – udział dyrektorów i nauczycieli z terenu Gminy Gołdap, 

11. 06.11.2024r. – I Posiedzenie Rady Sportu,  

12. 07.11.2024r. – Narada Techniczno-Gospodarcza Nadleśnictwa Gołdap – udział  Beaty Kołakowskiej, 

13. 07.11.2024r. – Uroczystość Pasowania na ucznia w Szkole Podstawowej nr. 3 – udział  Sekretarz Anny 

Rawinis, 

14. 08.11.2024r. – Uroczystość Narodowego Święta Niepodległości w Przedszkolu Samorządowym nr. 1 – 

udział Zastępcy Burmistrza Damiana Czarniewskiego, 

15. 11.11.2024r. – Uroczyste obchody Narodowego Święta Niepodległości, 

16. 12.11.2024r. – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 

17. 14.11.2024r. – Posiedzenie Zarządu Międzygminnego „Gospodarka Komunalna”    EKO-MAZURY, 

18. 14.11.2024r. – Spotkanie włodarzy z terenu międzygminnego,  

19. 14.11.2024r. – Komisja Rewizyjna, 

20. 18.11.2024r. – Posiedzenie Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, 

21. 18.11.2024r. – Wspólne posiedzenie Komisji, 

22. 18.11.2024r – Rada Izby Rolniczej, 

23. 18.11.2024r. – 19.11.2024r. – Udział w 19 edycji Smart City Forum w Warszawie, 

24. 20.11.2024r. – Dzień Dostojnych Gości w ramach ćwiczenia taktycznego z wojskami TUMAK-24, 

25. 20.11.2024r. – Powiatowy Konkurs Recytatorski „Moje, Twoje, Nasze” – udział Zastępcy Burmistrza 

Damiana Czarniewskiego, 

26. 22.11.2024r. – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 

27. 22.11.2024r. – Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

28. 22.11.2024r. – Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki, 

29. 22.11.2024r. – Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, 

30. 22.11.2024r. – Wspólne posiedzenie Komisji, 

31. 22.11.2024r. – Gala finałowa konkursu "IV Gołdapskie Biennale Fotografii"- udział Zastępcy Burmistrza 

Damiana Czarniewskiego, 

32. 25.11.2024r. – Spotkanie online  ze Szkołą Główną Mikołaja Kopernika  w Warszawie, 

33. 26.11.2024r. – Posiedzenie zarządu Cittalow- udział Zastępcy Burmistrza Damiana Czarniewskiego. 

Wydział Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Nieruchomości  

1. Planowanie i Zagospodarowanie Przestrzenne :Publikacjami w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko- 

Mazurskiego zakończyły się dwie procedury związane z opracowaniem dwóch miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego t.j.: Mpzp tzw. Uzdrowisko (Uchwała Nr X/66/2024 Rady Miejskiej w Gołdapi 

z dnia 9 października 2024 r).- ogłoszona w   Dz. URZ. WOJ. WARM – MAZ .2024, poz.4776  z dnia  

5.11.2024 r. który obowiązuje od 20.11.2024 r. Zmiana mpzp  terenów położonych w śródmieściu Gołdapi 

ograniczonych ulicami: Królewiecką, Armii Krajowej, Tatyzy i Jaćwieską (Uchwała Nr X/65/2024 Rady Miejskiej 

w Gołdapi z dnia 9 października 2024 r.)- ogłoszona w Dz. URZ. WOJ. WARM – MAZ .2024, poz.4776  

z dnia21.11.2024 r., która będzie obowiązywać  od 06.2024 r. Trwa proces opracowania planu ogólnego. Etap 

zbierania materiałów wyjściowych do opracowania. Wnioski do planu ogólnego należało składać w terminie  
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do 28 października 2024 roku. W bieżącym roku  o wydanie decyzji: 

- o warunkach zabudowy  wpłynęło  już 212 wniosków; 

- o lokalizacji inwestycji celu publicznego 16 wniosków; 

Jest to wzrost  ilości  wniosków o 35% w stosunku do lat ubiegłych. 

2. Ciepłe Mieszkanie: I nabór: złożono 27 wniosków na kwotę ok 590 tys. zł, wypłacono 252 385, 78zł, II nabór: 

złożono 31 wniosków na kwotę ok 1 413 500.00 tys. zł, w chwili obecnej rozpatrywane są wnioski o płatność  

na kwotę ok. 170 000,00 zł. Jest bardzo duże zainteresowanie programem.  

3. Czyste Powietrze: Dla szczególnie aktywnych gmin przewidziano BONUS. Gmina Gołdap otrzymała bonus  

na kwotę 30 tys. zł. Punkt informacyjny PP Czyste Powietrze nie stygnie. Drzwi się nie zamykają. Ze środków 

WFOŚIGW przewidzianych na prowadzenie punktu zakupiono m.in. Czujnik jakości powietrza wraz z ekranem 

wizualizującym, który został umieszczony na budynku pijalni wód. Ekran wskazuje jakość powietrza, temperaturę, 

ciśnienie, wilgotność powietrza, datę i godzinę. Na stronie internetowej zostanie umieszczony avatar,  który będzie 

pokazywał dane z czujnika. Ponadto mieszkańcy mogą skorzystać z aplikacji, dzięki której można pozyskać dane 

z czujnika. Planowany jest zakup kolejnych czujników. 

4. Gospodarka Ściekowa: W chwili obecnej prowadzony jest II cykl kontroli przy wsparciu Straży Miejskiej.  

Do tej pory spisano 334 protokoły kontrolne. Wszczynane są sukcesywnie postępowania w celu wydania decyzji 

nakazujących wybudowanie szamba lub przydomowej oczyszczalni ścieków. Wszczynane są również 

postępowania w celu wydania decyzji nakazującej przyłączenie się do sieci kanalizacji miejskiej. 

5. Przydomowe oczyszczalnie ścieków- dotacja: W chwili obecnej rozliczyło się 12 osób które w 2024 roku 

skorzystały z dotacji 

6. Decyzje ściekowe: W 2024 r. nieznacznie Zmniejszyła się liczba składanych wniosków o budowę farm 

fotowoltaicznych. Sukcesywnie wydawane są decyzje dla których masowo składane były wnioski w latach  

2021-2023. Na budowę farm fotowoltaicznych złożono już ok. 55 wniosków na powierzchnię ok. 750 ha. 

7. Wycinki: Wzmożone zainteresowanie wycinaniem drzew i krzewów. Sukcesywnie rozpatrywane są wnioski o ww.   

8. Odpady: W 2024 roku znacznie zwiększyła się liczba prowadzonych procedur związanych z magazynowaniem  

i składowaniem odpadów w miejscach na to nieprzeznaczonych.  

9. Azbest: Stale przyjmowane są wnioski o wywóz odpadów z eternitem. W tym roku prowadzono akcję na 2 fronty. 

Dofinansowanie w WFOŚiGW dla mieszkańców oraz akcja związana z wymianą pokryć dachowych  

w gospodarstwach rolnych które otrzymały dodatkowo dofinansowanie z ARMIRu na pokrycia dachowe. 

 

Wydział Inwestycji i Rozwoju 

1. Realizowane są prace budowlane na zadaniu inwestycyjnym pn.: „Przebudowa drogi gminnej we wsi Rożyńsk 

Mały”. Wykonano prace ziemne, ustawiane są krawężniki, wykonywana jest podbudowa, oświetlenie drogowe, 

kanalizacja deszczowa. Inwestycja jest realizowana z dofinansowaniem w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014 – 2020. Dofinansowanie wynosi 63,63% kosztów kwalifikowanych. Planowana wartość 

inwestycji zgodnie z wnioskiem 1 578 173,29 zł (środki kwalifikowane – 1 446 026,31 zł, planowane 

dofinansowanie 920 106 zł). Planowany termin wykonania do 29.11.2024 r. 

2. Realizowane są prace budowlane na zadaniu inwestycyjnym  pn. „Przebudowa ulicy Polnej w Gołdapi”. 

Wykonano kanalizację deszczową, kanał technologiczny, oświetlenie uliczne,  korytowanie i warstwy podbudowy 

pod chodnik i jezdnię, ustawiono krawężniki, wykonano chodniki i zjazdy. Zadanie dofinansowane w ramach 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Planowana kwota dofinansowania to 50 % kosztów kwalifikowanych  

tj. 1 375 424,89 zł. Planowany termin zakończenia robót 15 kwiecień 2025 r. 

3. 28.10.2024r. podpisano umowę na „Budowę oświetlenia drogowego w miejscowości Skocze – 2 słupy 

oświetleniowe”. Planowany termin realizacji do 16.12.2024 r. 

4. 28.10.2024r. podpisano umowę na „Przebudowę drogi w Kośmidrach – odcinek do drogi powiatowej”.  

Po przekazaniu terenu robót rozpoczęto roboty budowlane. Planowany termin realizacji do 16.12.2024 r. 

5. W połowie listopada br. w ramach EGO Kraina Bociana ogłoszono zamówienie publiczne na wykonanie 

dokumentacji projektowej trasy dla rowerów w ramach zadania pn.: „ Z bocianem przez EGO! – utworzenie 

subregionalnego szlaku rowerowego”. Zadanie uzyskało dofinansowanie z Programu Regionalnego na lata  
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2021-2027 Fundusze Europejskie dla Warmii i Mazur.  

6. 31.10.2024r.- podpisano umowę z wykonawcą- Centrum Projektu Tomasz Świtaj na opracowanie projektu 

zagospodarowania terenu oraz wykonanie zgłoszenia dla zadania pn. Park Rzeźb. 

7. 8.11.2024r.- opublikowano zapytanie ofertowe na zagospodarowanie terenu przy ul. Warszawskiej 3 i 5 w Gołdapi. 

21 listopada podpisano umowę z wykonawcą PGK Sp. z o.o. z Gołdapi. 

8. 12.11.2024r.- opublikowano zapytanie ofertowe na opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania pn. Montaż 

lamp oświetleniowych na ul. Jeziorowej do corso. W terminie składania ofert tj. 20 listopada 2024 r. godz.  

12 wpłynęły 4 oferty. 

9. 13 listopada 2024 r.- podpisano umowę z wykonawcą- firmą Projekt 2.0. sp. z o.o. z Białegostoku na opracowanie 

dokumentacji projektowej na rozbudowę/ przebudowę budynku nr 21 w Dunajku- remiza OSP. 

10. 15 listopada 2024 r. - wysłano pismo do Dyrektora Oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg  Krajowych i Autostrad  

w Olsztynie pana Marcina Pokojskiego z prośbą o ujęcie w planach inwestycyjnych GDDKiA w Olsztynie budowy 

ronda na skrzyżowaniu DK65 i DW 650 w Gołdapi oraz wykonania zjazdu ( przejazdu przez obwodnicę)  

na wysokości miejscowości Kośmidry  celu usprawnienia transportu sprzętu wojskowego. 

11. 15 listopada 2024r.- wysłano pismo do Rektora Politechniki Białostockiej w sprawie zaproszenia studentów  

do opracowania koncepcji  Bulwarów Gołdapskich w ramach pracy semestralnej. 

12. 18.11.2024r.- opublikowano zapytanie ofertowe na opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania  

pn. doświetlenie pumptracka. termin składania ofert 25 listopada 2024 r. godz. 12:00. 

13. Przeprowadzono rozeznanie cenowe w ramach szacowania wartości zamówienia oraz przygotowano postępowanie 

w sprawie zamówienia publicznego opracowania dokumentacji projektowej przebudowy ul. Ełckiej w Gołdapi. 

14. Odpowiedź dla CBA w sprawie ZPL. 

15. Złożenie wniosku o zmianę inwestycji Polski - Ład - Elewacja budynku Szkoły Podstawowej nr 1 - ściana 

zachodnia. 

16.  Złożenie wniosku  o  zaliczkę  - ul. Polna. 

17. Współpraca z biurem projektowym w zakresie projektu amfiteatru, weryfikacja projektu budowlanego  przed 

złożeniem na pozwolenie na budowę. 

18. Przygotowanie dokumentów zamówienia dla budowy boiska do piłki  nożnej wraz z infrastrukturą towarzyszącą. 

19. Udział w komisji rewizyjnej w sprawie SP2 - przygotowanie informacji/wyjaśnień  i dokumentów. 

20.  Prowadzenie rozeznania cenowego  w zakresie projektu wykonawczego elementu próbnego - póki co brak 

zainteresowania. 

21. Analiza ogłoszonych naborów pod kątem możliwości pozyskania dofinansowania: 

*Infrastruktura Domów Kultury (Ministerstwo  Kultury i Dziedzictwa Narodowego) 

*Program wsparcia inwestycji sportowych (Ministerstwo  Sportu i Turystyki) 

* Adaptacja do zmian klimatu (Fundusze Europejskie dla Polski Wschodniej 2021-2027) 

*Wdrożenie reformy planowania i zagospodarowania przestrzennego (KPO ) 

Wydział Współpracy, Komunikacji Społecznej i Funduszy Zewnętrznych  

1. Odbyło się pierwsze posiedzenie Gminnej Rady Sportu - 6 listopada w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego  

w Gołdapi. Wybrano Przewodniczącego Rady – Pana Andrzeja Sztuka, Zastępcę Przewodniczącego – Pana Marka 

Taudula oraz Sekretarza – Pana Piotra Mościńskiego. Kolejne spotkanie odbędzie się 28 listopada, ustalono 

następujący plan prac:  zaopiniowanie projektu budżetu gminy Gołdap na 2025 rok w części dotyczącej kultury 

fizycznej, zaopiniowanie projektu zarządzenia Burmistrza Gołdapi w sprawie ogłoszenia otwartych konkursów 

ofert na realizację w formie wsparcia zadań publicznych Gminy Gołdap w 2025 roku z zakresu: rozwój sportu             
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oraz wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej, zaopiniowanie planu imprez sportowych i rekreacyjnych 

organizowanych w Gminie Gołdap, opracowanie zadań, terminarza i planu pracy GRS na 2025 rok. 

2. Gmina Gołdap i Sołectwo Marcinowo zostały zakwalifikowane do współpracy od 2024 r. w inicjatywie Samorządu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego – Odnowa Wsi Województwa Warmińsko-Mazurskiego ,,Wieś Warmii, 

Mazur i Powiśla miejscem, w którym warto żyć…”. Przedstawiciele Gminy i Sołectwa uczestniczą w trwającym 

cyklu szkoleń w tym zakresie organizowanym przez Urząd Marszałkowski w Olsztynie. 

3. Burmistrz Konrad Kazaniecki wraz z Przewodniczącą Rady Miejskiej Wiolettą Anuszkiewicz 5 listopada 

odwiedzili partnerskie miasto Sakiai na Litwie. W spotkaniu udział wzięli także Dyrektor OSIR Marek Taudul 

oraz Justyna Charkiewicz z Urzędu Miejskiego. Rozmowy z Burmistrzem Raimondasem Januševičiusem  

i przedstawicielami administracji Sakiai dotyczyły dalszej współpracy partnerskich samorządów, szczególnie  

w obszarze edukacji, sportu oraz kultury. W dniach 27-28 listopada planowana jest wizyta w Gołdapi kadry 

pedagogicznej z Sakiai, która chce zapoznać się z funkcjonowaniem placówek przedszkolnych w naszej gminie. 

4. W przygotowaniu są konkursy na realizację zadań publicznych w 2025 roku przez organizacje pozarządowe. 

Konkursy będą ogłoszone w pierwszej połowie grudnia. 

5. W ramach Stowarzyszenia Warmińsko-Mazurskich Gmin Pogranicza trwają prace nad opracowaniem projektu 

strategicznego ,,Uniwersytet Ludowy Pogranicza”, który złożony zostanie w ramach Priorytetu 6. Edukacja  

i kompetencje EFS+, Działania 6.5 Edukacja przez całe życie Programu Fundusze Europejskie Warmii i Mazur 

2021-2027. 

Wydział Oświaty i Spraw Społecznych  

1. Podpisano umowę na zakup sprzętu sportowego w ramach "Aktywnej Szkoły" Ministerstwa Sportu  

i Rekreacji (SP1 i SP5 po około 25tys dofinansowania). 

2. Podpisano aneks do porozumienia w sprawie wysokości środków dla Gminy Gołdap z przeznaczeniem  

na dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników w roku 2024 na kwotę  

151 489,16 zł. 

3. Wydano 13 decyzji o dofinansowaniu kosztów kształcenia młodocianych pracowników dla Ochotniczego 

Hufca Pracy Centrum Kształcenia i Wychowania w Gołdapi na łączną kwotę 107 171,78 zł. 

4. Dokonano rozliczenia realizacji "Lekcji o finansach" - programu Ministerstwa finansów, w Szkole 

Podstawowej Nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi w Gołdapi. Łączne dofinansowanie to 40 000,00 zł  

na przeprowadzenie zajęć lekcyjnych o tematyce finansowej oraz organizacja 3 wycieczek szkolnych do instytucji 

z zakresu finansów. 

5. Dokonano aktualizacji Podstawowej Kwoty Dotacji dla przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w Gminie 

Gołdap, w wyniku której wzrosła kwota dotacji na dziecko. 

Urząd Stanu Cywilnego 

1. Na terenie Gminy Gołdap urodziło się 11 dzieci, zaś zmarło 21 osób, 

2. W tut. USC sporządzono 5 aktów małżeństwa, zarejestrowano 5 rozwodów, 

3. Wydano 190 odpisów aktów stanu cywilnego, 

4. Przeniesiono 263 akty z papierowych ksiąg do elektronicznego Rejestru Stanu Cywilnego, 

5. Zameldowano/wymeldowano 74 osoby, 

6. Wydano 8 decyzji w sprawach meldunkowych, 

7. Zastrzeżono numer PESEL 28 osobom, 

8. Wydano 136 dowodów osobistych, 

9. Na wniosek Burmistrza Gołdapi- Wojewoda Warmińsko-Mazurski decyzją z dnia 7.11.2024 r. przyznał 

dotację celową w kwocie 53 867,20 zł, z przeznaczeniem na wyposażenie i remont sali ślubów. 

  W ostatnim okresie międzysesyjnym strażnicy Straży  Miejskiej w Gołdapi : 

1. Wykonywali patrole prewencyjne na terenie miasta i gminy Gołdap (piesze i zmotoryzowane) w godzinach 

dziennych i nocnych, sprawdzali między innymi na drogach wyposażenie rowerzystów i pieszych  
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w obowiązkowe oświetlenie  i elementy odblaskowe po zmroku. 

2. Wykonywali patrole wspólnie z funkcjonariuszami Policji. 

3. Wykonywali kontrole porządkowe posesji pod kątem wyposażenia nieruchomości w szczelne zbiorniki  

na nieczystości ciekłe oraz oczyszczalnie ścieków, posiadania  dokumentacji z usuwania nieczystości ciekłych, 

oraz składania w terminie przez właścicieli nieruchomości deklaracji na usuwanie odpadów komunalnych. 

4. Zabezpieczali porządek publiczny w trakcie uroczystości w Gołdapi oraz w dniu 1 listopada porządek 

publiczny w rejonie cmentarza komunalnego. 

5. Ujawniali  wykroczenia za które sprawcy zostali pouczeni lub ukarani mandatami karnymi. 

6. Prowadzili czynności wyjaśniające w sprawach o wykroczenia. 

Operatorzy monitoringu wizyjnego miejsc publicznych pełnili dyżury na 1 i 2  zmiany, zgłosili służbom  

39 interwencji dotyczących: 

1. podejrzenie picia alkoholu w miejscach publicznych -9, 

2. Palenie papierosów w miejscach niedozwolonych - 1, 

3. nieprawidłowe parkowanie pojazdów – 29. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do zastępcy burmistrza Damiana Czarniewskiego  

o przedstawienie swojej osoby. 

Zastępca burmistrza Damian Czarniewski powiedział, że urodził się w Gołdapi w 1993 roku, wychował  

w Żelazkach. Uczęszczał do szkoły podstawowej w Pogorzeli, gimnazjum im. Noblistów Polskich w Gołdapi 

oraz Liceum Ogólnokształcącego w Gołdapi. W następnej kolejności ukończył Wydział Prawa i Administracji 

oraz Wydział Nauk Społecznych Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie, uzyskując tytuł magistra. 

Praktyki studenckie odbył w Komendzie Powiatowej Policji w Olecku oraz w Urzędzie Miejskim w Gołdapi. 

Następnie w celu zebrania doświadczenia zawodowego oraz poszerzenia horyzontu wyjechał za granicę. 

Przebywał przez krótki okres w Niemczech a następnie udał się do Wielkiej Brytanii, gdzie rozpoczął zawodową 

karierę zarządzania kapitałem ludzkim. Po dwóch latach emigracji powrócił w rodzinne strony, kontynuując  

i rozwijając doświadczenie menedżerskie. Współzarządzał firmą w Olecku, pracował jako kierownik działu 

produkcyjnego jednego z większych przedsiębiorstw w Gołdapi, a w ostatnim czasie zarządzał 

przedsiębiorstwem z branży wydobywczo-produkcyjnej. Jeszcze w trakcie edukacji w szkole średniej 

współtworzył jedną z gołdapskich drużyn harcerskich, organizujących i biorących udział w wielu wydarzeniach 

oraz imprezach. Na studiach został wybrany Starostą Grupy oraz czterokrotnie wybrany do Zarządu Rady 

Mieszkańców Domów Studenckich, w których mieszkał. Był również stypendystą Gołdapskiego Funduszu 

Lokalnego. Zapewnił, iż dołoży wszelkich starań, aby wykorzystać nabyte umiejętności i doświadczenie w celu 

rozwoju miasta oraz gminy, zwłaszcza poprzez wsparcie burmistrza Konrada Kazanieckiego, Urzędu Miejskiego 

oraz Rady Miejskiej w Gołdapi. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zapytał burmistrza, czego dotyczył zjazd, co wypracowano  

na tym zjeździe.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że został zakwalifikowany do Akademii PFR dla Miast. 

Akademia PFR dla Miast powstała w idei mieszkańców. Rozmowy dotyczą projektów, które można realizować 

na terenie samorządów terytorialnych, na terenie gmin. Akademia jest procesem długotrwałym, czyli będzie 

trwała do marca przyszłego roku. Są to spotkania w głównej mierze online i gmina Gołdap nie ponosi żadnych 

kosztów za udział. Akademia jest w pełni finasowana ze środków Polskiego Funduszu Rozwoju. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że sekretarz brała ostatnio udział w spotkaniu. 

Zwrócił się o przedstawienie co tam było, czego dotyczyło, co wypracowano oraz zapytał o spotkanie 

przedstawicieli gminy Gołdap, czego dotyczyło, co ustalono i kto wziął w nim udział. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że było to spotkanie przedstawicieli samorządowców 

należących do Eko Mazur, które zostało zorganizowane z jego inicjatywy. Rozmowy były prowadzone na temat 

przyszłościowy, dotyczące przyjmowania strumienia zewnętrznego. 4 grudnia odbędzie się kontynuacja tego 

spotkania i na tej podstawie będzie w stanie przekazać szczegółowe informacje. Samorządy idą w kierunku 

przyjmowania strumienia zewnętrznego, żeby obniżyć koszty funkcjonowania spółki. W ramach spotkania 
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zostało zlecone przygotowanie, bodajże do 15 grudnia, scenariusza lub też dokumentu, który będzie zawierał 

informacje dotyczące optymalizacji spółki. Trzeba tam bardzo mocno zoptymalizować koszty, które ponosi 

dzisiaj spółka. 

Radny Maciej Kordjak zapytał, w jakim gronie odbyło się to spotkanie i dlaczego przedstawiciel Rady 

Miejskiej nie dostał powiadomienia o tym spotkaniu. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że w pierwszej kolejności odbył się zarząd  

a następnie spotkanie włodarzy. Nie było to walne zgromadzenie. W propozycji spotkania i w rozesłanej 

komunikacji było to spotkanie włodarzy, czyli burmistrzów miast głównie. 

Radny Maciej Kordjak zwrócił się o wskazanie w statucie takiej formuły, czy w ogóle jest taka możliwość. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że to była formuła pozastatutowa. To nie było spotkanie 

otwarte. 

Radny Maciej Kordjak zapytał, czy zostały wypracowane jakieś stanowiska na tym spotkaniu. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że będzie organizowane kolejne spotkanie z inicjatywy 

Eko Mazur i przewodniczącej Rady, które odbędzie się 3 grudnia z prezesem spółki. Będzie to nadzwyczajna 

sesja Rady Miejskiej, na której zostaną przekazane informacje na temat spółki.  

Radny Maciej Kordjak zapytał, czy jest dostępna lista obecności z tego spotkania.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że z posiedzenia zarządu na pewno a z drugiego 

spotkania nie pamięta czy była sporządzona lista obecności. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że jest to publiczna spółka i powinni wszyscy wiedzieć, co i jak się tam 

odbywa. W okresie międzysesyjnym wynikła kwestia, czy gmina posiada jednego, czy dwóch skarbników. 

Zwrócił się o przybliżenie mieszkańcom sytuacji, skąd te wątpliwości, jakiej natury problem ma urząd i na jakim 

to jest etapie. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że jest to bardzo szeroki temat. Zgodnie  

ze stanowiskiem Urzędu Miejskiego pracuje jeden skarbnik i nie ma takiej sytuacji, że pracuje dwóch 

skarbników. Jeżeli jest potrzeba taką odpowiedź na piśmie urząd przygotuje i opisze całą sytuację, ponieważ 

temat jest zawiły i dotyka wielu kwestii. 

Radny Maciej Kordjak zapytał, czy w związku z tym grożą gminie ewentualnie jakieś dodatkowe,  

nieprzewidziane koszty. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  odpowiedział, że zależy od wyroku sądu, ponieważ była pani skarbnik 

założyła sprawę w sądzie, która jest w toku. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że była również informacja z okresu międzysesyjnego o kontynuacji 

kontroli przez straż miejską w wydawaniu decyzji nakazujących wykonanie oczyszczalni lub szamb. Zapytał,  

ile takich decyzji zostało wydanych od początku roku. Jak rozumie, od początku roku trwają te kontrole. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że taką odpowiedź przygotują i prześlą do Biura Rady, 

aby dokładnie przeanalizować i przekazać informację, jak wygląda statystyka od początku roku.  

Radny Maciej Kordjak zwrócił się o szczegółową informację w kwestii byłej bądź jeszcze nie byłej skarbnik 

i szczegółową informację w kwestii oczyszczalni i szamb, tj. ile tych decyzji zostało wydanych, bo jest to istotne 

w kontekście ewentualnego budżetu przyszłorocznego. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska zapytała, czy wysokość ewentualnego roszczenia 

w sprawie byłej pani skarbnik, bądź jeszcze obecnej pani skarbnik jest jakąś tajemnicą. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że na piśmie zostaną wskazane wszystkie wątki  

tej sprawy. 

Radny Maciej Kordjak nawiązał do informacji o wystąpieniu z wnioskiem o zmianę zakresu dofinansowania 

do Szkoły Podstawowej nr 1. Na poprzedniej sesji radna Sylwia Wrzesień-Kisielewska proponowała, żeby 

zwiększyć kwotę i wykonać w pełni tą termomodernizację. Zapytał, czy zmniejszenie zakresu powoduje,  

że ta termomodernizacja w ogóle będzie miała sens.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że jest tu mowa o elewacji budynku Szkoły 

Podstawowej nr 1. Został złożony ponowny wniosek o zmianę inwestycji i tutaj głównie mowa jest o pracach 

restauratorskich, czyli przywróceniu dawnego wyglądu budynku niż termomodernizacji. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że zastępca burmistrza w swojej 

informacji mówił o jakiejś ścianie zachodniej. Zapytała,  o którą  ścianę chodzi, czy to jest ściana, która  

nie będzie wykonywana w tym przypadku, czy to będzie ściana, która będzie tylko wykonana. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że zwróci się do wydziału o przygotowanie takiej 

informacji.   

Do pkt 5 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że w okresie międzysesyjnym spotkały  

się wszystkie Komisje Rady Miejskiej w Gołdapi. Odbyły się dwa posiedzenia Komisji Rewizyjnej. Komisja 

Rewizyjna analizowała dodatki mieszkaniowe w 2023 roku, celowość wydatkowania środków w Gminnym 

Programie Profilaktyki, jak również dokonała analizy gospodarki odpadami komunalnymi, analizowała wydatki 

na zieleń miejską i przeprowadziła kontrolę w Szkole Podstawowej nr 2. Odbyło się wznowienie posiedzenia 

komisji, które dotyczyło Zakładu Przyrodoleczniczego. Po komisji odbyła się sesja nadzwyczajna zwołana  

na wniosek radnych i podczas sesji omawiane były sprawy dotyczące Zakładu Przyrodoleczniczego. Odbyły  

się dwa posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Odbyło się również wspólne posiedzenie komisji Rady 

Miejskiej i wszystkie sprawy, które były procedowane podczas tego posiedzenia będą procedowane przez 

radnych na dzisiejszej sesji. Wszystkie komisje Rady Miejskiej spotkały się i omówiły plany pracy na rok 2025. 

Radni uczestniczyli od 8 do 10 listopada w szkoleniu. Szkolenie było na temat budżetu gminnego oraz 

wieloletniej prognozy finansowej. Szkolenie przeprowadziła Pani Agnieszka Drożdal. W okresie 

międzysesyjnym radni analizowali składowe do budżetu na 2025 rok, zapoznali się i przeanalizowali projekt 

budżetu na 2025 rok oraz analizowali dokumentację, dotyczącą gospodarki śmieciowej. W związku z tą analizą 

i wizytą radnych w spółce na 3 grudnia jest zaplanowana sesja nadzwyczajna, będzie zwołana na wniosek 

radnych. Podczas sesji będzie też punkt, gdzie mieszkańcy będą mogli zabrać głos i wypowiedzieć się w danej 

kwestii. Radni uczestniczyli w uroczystościach, które miały miejsce w szkołach podstawowych. Było  

to pasowanie pierwszaków na ucznia. O zabranie głosu na dzisiejszej sesji  zwróciło się dwóch mieszkańców. 

Udzieli głosu dla obu mieszkańców ale następnym razem, jeżeli będzie niezachowana procedura, która jest 

uwzględniona w statucie rady, nie udzieli głosu. 

Do pkt 6 

1)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik wydziału DE Żanety Przyborowskiej 

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Kierownik Wydziału DE Żaneta Przyborowska przedstawiła projekt uchwały. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, aby wybrzmiała kwota o jakiej aktualnie jest mowa oraz jaka jest 

planowana kwota, jeżeli chodzi o pokrycie z rozbiciem i czy jest to kwota planowana całkowita na ten rok,  

czy jeszcze będą inne. 

Kierownik Wydziału DE Żaneta Przyborowska odpowiedziała, że jest to przewidywana szacunkowa kwota 

na dzień dzisiejszy na podstawie wykonania miesięcznego i przewidywanego wykonania do końca roku,  

jak również na podstawie wydatków, które do tej pory są jak najbardziej szacunkowe i wyliczone. Plan wydatków 

zwiększa się o kwotę 561 754,80 zł. 

Radny Maciej Kordjak odpowiedział, że otrzymał informację, że tak, to jest kwota całkowita 561 754, 00 zł  

i jeżeli nie będzie nieprzewidzianych innych historii to powinno to wystarczyć do końca roku, przy czym ta kwota 

jest rozbita na dwie pozycje. Jedna pozycja to jest 157 866,00 zł czyli koszty pracownicze, dotyczące gospodarki 

odpadami i to jest przeniesienie między rozdziałami. Pytanie jest następujące. Wcześniej w tym rozdziale nie 

było kwoty żadnej, były zera. Zapytał, dlaczego nie zostały zaplanowane i dlaczego dopiero teraz są przenoszone.  

Skarbnik Gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że koszty pracownicze były ujmowane, natomiast 

klasyfikowane były w rozdziale urzędu, czyli 75023. W tym momencie dla pokazania całości kosztów w rocznym 

budżecie przenoszona jest kwota 157 866,00 zł, aby wynikało to wprost z budżetu i ze sprawozdania, cały koszt 

gospodarki odpadami. 
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Radny Maciej Kordjak powiedział, że ta kwota powinna być od początku w tej pozycji, dlatego,  

że to są wydzielone koszty, które można finansować i które powinny być wykazywane dokładnie w tej pozycji  

a nie w pozycji urzędu. Zapytał, dlaczego to do tej pory nie było robione oraz ilu pracowników aktualnie  

w urzędzie zajmuje się gospodarką odpadami.  

Skarbnik Gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że szczegółowa informacja zostanie przesłana radnym,  

bo nie posiada przy sobie tabelki. Radni otrzymywali przy kalkulacji zestawienie pracowników, którzy zajmują 

się gospodarką odpadami. Trudno jej odpowiedzieć, dlaczego wcześniej to nie było klasyfikowane  

w odpowiednim rozdziale. W tym momencie chce to wyprostować aby koszty były w jednym rozdziale 

i aby wprost wynikało z budżetu oraz ze sprawozdawczości, jakie koszty są ponoszone. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że jeżeli tych kosztów nie ujmowano wcześniej w tym rozdziale  

to również były niewłaściwe wyniki, jeżeli chodzi o kalkulację kwoty potrzebnej do zbilansowania systemu.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że nie zgadza się z tym stwierdzeniem. Corocznie 

wykonuje sprawozdania do GUS-u i wyszczególnia koszty pracownicze, czyli każdego roku były liczone  

do obsługi całego systemu gospodarki odpadami. Jak wspomniała skarbnik, koszty nie były w tej pozycji  

902 tylko w ogólnej puli urzędu miejskiego. 

Radny Maciej Kordjak odpowiedział, że nie zgadza się z tym, gdyż w otrzymywanych dokumentach tych 

kosztów nie było ujętych.  

 Skarbnik Gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że były ujmowane, przekazywane radnym wraz  

z szacunkiem, przewidywanymi wydatkami w tej kwocie ponad 5 000 000,00 zł ujmowane. Były ujmowane 

wszędzie. 

 Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewskiej zapytała, czy ma rozumieć, że teraz dokłada  

się do wynagrodzeń pracowników 158 000,00 zł  w związku z tym, że pracują przy gospodarce odpadami,  

a nie tylko i wyłącznie do śmieci, do których wcześniej radni dokładali.  

 Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że cały system gospodarki odpadami jest to system obsługi 

administracyjnej, wszystkich kosztów poniesionych, w tym: wywozu, odbioru, zagospodarowania lub również 

innych z tym związanych. Jeżeli chodzi o system gospodarki odpadami są to dwa etaty w 100% pokrywane jako 

oraz dwóch pracowników, gdzie liczone jest po 10% ich wynagrodzenia z całości puli, gdyż ci pracownicy 

zajmują się również innymi zadaniami na danym stanowisku. Zostało proporcjonalnie wyliczone jaki czas 

zajmuje na przykład system gospodarki odpadami do zakresu całościowego danych pracowników. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że została wyodrębniona kwota 

dotycząca wynagrodzeń w wysokości 158 000,00 zł. Zapytała, czy w związku z tym, że pracują przy tym cztery 

osoby, to czy faktycznie dokłada się 158 000,00 zł do wynagrodzeń. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że nie można powiedzieć, że dokłada  

się do wynagrodzeń. Dokłada się do całego systemu. Cały system składa się również z innych pochodnych, czyli 

koszty pracownicze nie są doliczane do kosztów administracyjnych urzędu. Cały koszt, cały system gospodarki 

odpadami jest związany z różnymi pochodnymi związanymi z tym działaniem, a więc zagospodarowaniem, 

odbiorem, pracownikami, obsługą, szkoleniami lub innymi rodzajami wydatków na to poniesionych. Nie można 

jednoznacznie stwierdzić, że te wyłącznie 158 000,00 zł jest na pracowników. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska złożyła wniosek formalny o 5 minutową przerwę 

w obradach.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie 5 minutowej 

przerwy w posiedzeniu. 

W głosowaniu jawnym głosami 11 za, 1 przeciw, 3 wstrzymującymi się wniosek został przyjęty.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie  

Głosowano wniosek w sprawie: 

5 minutowej przerwy w posiedzeniu 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Zbigniew Makarewicz,  

Kamil Markowski, Paweł  Perko, Tomasz Popławski, Marcin Urzędowski, Monika Wałejko,  

Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (1) 

Wojciech Hołdyński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Janina Pietrewicz, Zofia Syperek, Marek Zajączkowski 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz ogłosiła przerwę w obradach – 13:55 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady – godz. 14:00 

Radny Maciej Kordjak zwrócił się o doprecyzowanie uchwały aby jasno została wskazana kwota, jaką 

dokłada się do systemu, kwota jaka jest przesuwana między paragrafami również. Dokłada się do systemu 

403 880,80 zł, przesuwa się między paragrafami 157 000,00 zł na wynagrodzeniach i też powinna  

być wskazana pozycja, skąd to przesunięcie środków w wysokości 403 088,00 zł. Uchwała jest ogólna, która 

mówi tylko o tym, że postanawia się o pokryciu w 2024 roku części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi stanowiącymi różnice pomiędzy ale nie ma wyszczególnionej konkretnej kwoty. Powinno 

wskazać konkretne dane i konkretną kwotę. Jeżeli się okaże, że jednak będzie trzeba pod koniec roku jeszcze 

coś dołożyć, to rada dołoży, ale nie może być sytuacji, że radni głosują nad ogólną uchwałą bez wskazania 

szczegółowej pozycji kwotowej, dlatego że w tym momencie nie będą wiedzieć, tak naprawdę jak zamknie 

się ten rok, jeżeli się o to nie zapytają, więc prosi o doprecyzowanie tego. 

Skarbnik Gminy Sylwia Ostrowska powiedziała, że w projekcie uchwały dotyczącej zmian budżetu 

przyjęto kwotę zwiększenia dochodów z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, 

podatku od czynności cywilnoprawnych oraz podatków innych opłat lokalnych. Z podatku od nieruchomości 

211 000 zł, z podatku rolnego 15 888,80 zł, z podatku od środków transportowych 149 000,00 zł oraz opłaty 

z tytułu opłaty eksploatacyjnej o 28 000,00 zł. Łącznie daje to zwiększenie dochodów w kwocie  

403 880,80 zł i w takiej kwocie zwiększa się wydatki na pokrycie właśnie tych kosztów związanych  

z odbiorem i zagospodarowaniem odpadów komunalnych w 2024 roku. To jest ta kwota szacowana. 

Zwiększenie po dochodach z podatków. Jest tutaj wyższy wpływ ponad plan, dlatego zostały środki 

przeznaczone na koszt gospodarowania odpadami.  Kwota 157 866,00 zł to jest techniczne przesunięcie  

z rozdziału 75023 o którym też jest mowa w uzasadnieniu w przypadku zmian budżetu, że przesuwa  

się do rozdziału 900 02 i to kwota 157 866,00 zł, więc o tą kwotę w tym momencie nie zwiększa się wydatków, 

dokonuje się tylko technicznego przesunięcia w celu pokazania tych kosztów we właściwym rozdziale, czyli 

gospodarki odpadami komunalnymi. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że  w odpowiedzi na pytania przed komisją otrzymał informację,  

że zwiększa się plan wydatków o kwotę 561 000,00 zł, a nie o 403 000,00 zł. Dlatego zwraca  

się o doprecyzowanie tego w uchwale. I to jest temat, który w sumie jest pokłosiem rozmów jeszcze z okresu 

wakacyjnego, kiedy jako komisja budżetu prosili jasne i czytelne wskazywanie przesunięć, żeby  

nie dyskutować na sesjach na te, tak naprawdę techniczne kwestie i żeby było wszystkim prościej i łatwiej. 

Skarbnik Gminy Sylwia Ostrowska powiedziała, że w odpowiedzi na zapytanie dodatkowe radnego 

udzieliła odpowiedzi:  zwiększenie w kwocie 531 754,80 zł obejmuje: kwota 157 836 zł koszty pracownicze, 

dotyczące gospodarki odpadami ( przeniesienie z rozdziału 75233).  Kwota 403 888,80 zł zwiększenie 

środków na pokrycie wydatków związanych z odbiorem i zagospodarowaniem odpadów komunalnych.  

W 2024 roku obowiązują nowe umowy na odbiór odpadów komunalnych, gdzie odnotowano wzrost stawek 

za odbiór jednego megatony odpadów z terenu Miejskiego i Wiejskiego Gminy Gołdap, jak również  

od 1 lipca 2024 roku nastąpił 15% wzrost stawek za zagospodarowanie odpadów w Przedsiębiorstwie 

Gospodarki Odpadami Eko Mazury Sp. z o. o. w Ełku. Przeznaczona kwota jest kwotą szacunkową  

do zamknięcia całego systemu gospodarki odpadami w roku 2024. 
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Radny Maciej Kordjak powiedział, że dokładnie to powinno znaleźć się w uzasadnieniu do tej uchwały. 

W przeciwnym razie zagłosujemy nad ogólnym zwiększeniem kwoty, znaczy ogólnym dołożeniem  

do systemu, bez żadnej kwoty i tak naprawdę ja szczerze mówiąc, gdyby taka uchwała została podjęta,  

nie mam pojęcia nad czym bym głosował, bo tutaj nie ma o wskazanych konkretnych kwot. To, że trzeba było 

dołożyć, wiedzieliśmy, mieliśmy tego świadomi, kiedy nie zgodziliśmy się na stuprocentowe podwyżki opłat 

za śmieci do końca roku, żeby zbilansować system i z tym nie ma problemu. Jest to jak gdyby pokłosie 

naszych wcześniejszych decyzji. Chodzi tylko o jasną i przejrzystą informację, ile dokładamy i żeby to było 

w uzasadnieniu do uchwały. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz ogłosiła przerwę w obradach – 14:07 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady – godz. 14:27 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy wszyscy radni zapoznali z poprawionym 

uzasadnieniem i czy wszystko odpowiada.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie pokrycia 

części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących  

z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko , Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

                         Uchwała Nr XIII/79/2024 

2)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do skarbnika gminy Sylwii Ostrowskiej   

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 

2024– 2039. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska przedstawiła projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zapytał odnośnie wyników budżetu. Zakłada się Państwo,  

że emisję obligacji w kwocie 2 500 000,00 zł których nie będzie w tym roku z tego, co rozumiem. Urząd zastępuje 

te środki z innego źródła, więc też proszę to określić. Zwrócił się o wskazanie w przychodach budżetu emisję 

obligacji 5 500 000,00 zł, gdzie te środki są i gdzie one pójdą. Nadwyżka z lat ubiegłych, ta co wychodzi 

7 000 000,00 zł z groszami można powiedzieć. Trochę przekracza, bo tam wychodzi ponad 13 900 000,00 zł  

z groszami.  

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska powiedziała, że na ten moment jest jeszcze planowana. W tym zakresie 

zmian nie było emisji obligacji w kwocie 5 500 000,00 zł. Takie zmiany do uchwały nie zostały jeszcze 

przedstawione, bo urząd czeka jeszcze na ostateczne informacje z Ministerstwa Finansów o kwocie dodatkowych 

środków, jakie mają wpłynąć do budżetu gminy. Na ten moment planuje się jeszcze, że ten deficyt budżetu, który 

jest w tym momencie w kwocie 10 437 305,83 zł będzie pokryty środkami, które pozostały na rachunku 

bankowym, tak zwanymi znaczonymi w kwocie 1 163 978,27 zł, środkami z lat ubiegłych, czy to nadwyżką,  

czy to wolnymi środkami. W tym momencie jeszcze planuje się pokrycie deficytu właśnie z tej planowanej emisji 

obligacji 2 500 000,00 złotych. Natomiast 3 500 000,00 zł to są rozchody, gdzie gmina w 2024 roku wykupi 

jeszcze już jedną serię obligacji w kwocie 2 000 000,00 zł. Planuje się jeszcze, jeżeli możliwości finansowe  

na to pozwolą, 1 500 000,00 zł spłacić tego długu do końca roku, żeby zadłużenie gminy spadło. Także te środki 
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z tej nadwyżki i częściowo tej planowanej emisji 5 500 000,00 zł były jakby z przeznaczeniem na te rozchody, 

czyli na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. Przy tych zmianach jeszcze nie ma wystarczających 

informacji, żeby takich zmian już teraz w miesiącu listopadzie dokonać. 

Wiceprzewodniczący  Rady Andrzej Gutowski powiedział, że skarbnik wspominała na ostatniej komisji,  

że tych środków zostało bardzo mało. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska powiedziała, że zgodnie z jej wyliczeniami środki wolne na koniec 2023 

roku to jest kwota 17 756 368,31 zł. W tym są środki, które trzeba przeznaczyć na projekty i programy, które 

wpłynęły. Dochody wpłynęły w 2023 roku, natomiast wydatki są realizowane w 2024 roku, tak zwane środki 

znaczone. I to jest kwota 1 163 978.27 zł. Do dyspozycji zostaje kwota wolnych środków 16 592 390,04 zł.  

W założeniu, że emisji obligacji nie będzie, to trzeba zaangażować kwotę 12 773 327,56 zł na pokrycie 

występującego deficytu i spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. W tym układzie z tych wolnych środków 

zostaje kwota około 3 819 000 zł. Urząd liczy na otrzymanie 2 000 000,00 zł jako środków dodatkowych  

z ministerstwa. Na ten moment jeszcze żadna oficjalna informacja do gminy nie wpłynęła. Jeżeli pojawią  

się te środki, planowane jest zmniejszyć deficyt o 2 000 000,00 zł, czyli nie wydawać ich, tylko zostawić, 

pomniejszyć deficyt z uwagi na to, żeby ta rezerwa w postaci tych wolnych środków była taka bardziej 

bezpieczna. 

Wiceprzewodniczący  Rady Andrzej Gutowski zapytał, dlaczego nie ma wpisów odnośnie zastąpienia tego. 

Moim zdaniem powinny być. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że budżet jest w dalszym ciągu wykonywany, jeszcze 

ostatecznych informacji nie ma, co do wykonania też i inwestycji, więc takie zmiany będą dokonywane  

w miesiącu grudniu. 

Radny Maciej Kordjak zapytał o projekt WPF w tabeli wydatków pozycję 2.1.1, rok 2025. Pozycja dotyczy 

wynagrodzenia i składki od nich naliczane. Zapytał, czy w roku 2025 gmina nie planuje wynagrodzeń  

dla pracowników. Z tego wynika, że nie planuje. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że w projekcie budżetu na 2025 rok, jak również  

w projekcie wieloletniej prognozy finansowej, takie środki zostały zabezpieczone. Natomiast tutaj po prostu  

ta pozycja nie została uzupełniona. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że tym pytaniem tylko chciał pokazać, że radni pracują na dokumentach 

dalece odbiegających od tego, jak one powinny wyglądać i na podstawie tych dokumentów podejmują decyzje 

finansowe. Dlatego istotne jest, aby te dokumenty były przygotowywane rzetelnie. Rozumie, że jest to scheda  

po poprzednikach, ale trzeba z tym zrobić porządek, bo w ten sposób po prostu nie da się pracować, planować  

i mieć realny wgląd w sytuację finansową. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że jest to scheda po poprzednikach  

i po poprzedniej skarbnik. Dzisiaj skarbnik wspominała, że porządkuje dokumenty, porządkuje wieloletnią 

prognozę finansową i budżet. Ma nadzieję, że w tym kierunku systematycznie będą zmierzać. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że ma jeszcze prośbę, żeby zaktualizować podatek 

od nieruchomości. Tam dość dziwne cyfry wyskakują. Jest 13 000 000,00 zł w tym roku, następnym jest też tam 

13 000 000,00 zł, natomiast w  2028 spadek, czyli przewidywane są jakieś zamknięcia, wyburzenia.  

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że trudno jest się odnieść do kwot ujmowanych w tych 

pozostałych latach. Taka uchwała została podjęta, jest obowiązująca. Zmiany w trakcie roku, które  

są dokonywane w przypadku WPF muszą być zgodne z aktualnym budżetem.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024– 2039. 

W głosowaniu jawnym głosami 14 za, 1 wstrzymujący się uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024– 2039 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz,  

Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia  Syperek, Marcin Urzędowski, 

Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska , Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej  Gutowski 

Uchwała Nr XIII/80/2024 

3)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do skarbnika gminy Sylwii Ostrowskiej   

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2024 roku.  

 Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska przedstawiła projekt uchwały.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że w prośbie o doprecyzowanie informacji o zmianach, jednym z punktów 

uzasadniających zmiany w roku 2024 znacząco wzrosły koszty utrzymania systemów wykorzystywanych  

w Urzędzie Miejskim. W związku z tym należy urealnić plan wydatków. Prosił o uszczegółowienie, jakie koszty 

i jakie systemy. W odpowiedzi otrzymał informację o utrzymaniu systemu obiegu dokumentów Urzędu 

Miejskiego w Gołdapi, opieka autorska na rok 2024, kwota 20 060,00 zł brutto. Zapytał, co to jest za opieka 

autorska obiegu systemu dokumentów w Urzędzie Miejskim i kto pobiera wynagrodzenie, opłatę tych  

27 000,00 zł z tytułu tej opieki autorskiej. 

Zastępca kierownika WA Piotr Mietliński powiedział, że opieka autorska pobiera firma, która jest wykonawcą 

systemu. Jest to firma COIG S.A. Taki system został dostarczony w ramach projektu cyfrowe usługi w roku 

2018. Jest opłata roczna, której koszt przeszedł na utrzymanie urzędu w ramach tego systemu. Polega na tym,  

że wszelkie zgłoszenia, poprawki, aktualizacje i tak dalej są zawarte w opiece autorskiej. Jak w większości zresztą 

systemów, które urząd musi utrzymywać. 

Radny Maciej Kordjak zapytał, czy umowa jest terminowa czy bezterminowa.  

Zastępca kierownika WA Piotr Mietliński powiedział, że umowa jest podpisywana na rok czasu i co roku jest 

przedłużana. W ramach projektu ten koszt był sfinansowany z dofinansowania i przez 5 lat trwałości projektu ten 

koszt był pokryty ze środków projektowych. W momencie zakończenia trwałości projektu ten koszt przeszedł  

na koszt urzędu. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2024 roku.  

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany budżetu Gminy Gołdap na 2024 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Makarewicz, 

Kamil Markowski, Paweł  Perko , Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski , Zofia   Syperek, Marcin Urzędowski, 

Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska , Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej  Gutowski 

Uchwała Nr XIII/81/2024 

4)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik GPO Beaty Kołakowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za ochronne oraz 

pozbawienia charakteru ochronnego.  

Kierownik GPO Beata Kołakowska powiedziała, że na wniosek Nadleśnictwa Gołdap  uznaje się lasy  

za ochronne, położone na terenie miasta Gołdap o łącznej powierzchni 374,83 ha i położone na terenie gminy 
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Gołdap o łącznej powierzchni 3477,44 ha oraz pozbawia charakteru ochronnego lasów o łącznej powierzchni 

145,13 ha, położonych na terenie gminy Gołdap. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za ochronne oraz pozbawienia charakteru ochronnego. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za ochronne oraz pozbawienia charakteru ochronnego 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński, 

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XIII/82/2024 

5)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik GPO Beaty Kołakowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Olsztynie skargi na uchwałę Rady Miejskiej w Gołdapi. 

Kierownik GPO Beata Kołakowska powiedziała, że przekazuje się do WSA w Olsztynie skargę wojewody 

warmińsko-mazurskiego z dnia 22 października 2024 roku na uchwałę Rady Miejskiej z dnia 27 sierpnia  

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, części gminy Gołdap z pokładami 

torfów położonych w obrębach geodezyjnych Bałupiany i Wiłkajcie. Uchwała Rady Miejskiej została 

opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego 29 października 2024 roku. 

Upoważnia się Burmistrza Gołdapi do udzielenia odpowiedzi na skargę reprezentowania Rady Miejskiej  

w Gołdapi w postępowaniu przed sądami administracyjnymi oraz ustanawiania pełnomocników. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że uchwała w §2 mówi, upoważnia się Burmistrza Gołdapi do udzielenia 

odpowiedzi na skargę, przecinek reprezentowanie Rady Miejskiej w Gołdapi w postępowaniu przed sądami 

administracyjnymi oraz ustanawianiu pełnomocników. Chciałby ograniczyć ten zapis do ściśle tej sprawy, 

dlatego że nie wie, czy przypadkiem podejmując tą uchwałę radni nie dają otwartego pełnomocnictwa. Mogą się 

zdarzyć sprawy, kiedy reprezentowanie burmistrza, rady miejskiej przez burmistrza będzie w konflikcie z inną 

kwestią, dlatego proponuje ograniczyć ten zapis do postępowania przed sądem administracyjnym oraz 

ustanowienie pomocników w sprawie, nazwa tej sprawy. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki wyraził zgodę na wprowadzenie takiej poprawki.  

Kierownik GPO Beata Kołakowska odpowiedział, że zgłasza autopoprawkę: zamiast kropki dodać  

„w tej sprawie”. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie skargi na uchwałę Rady Miejskiej  

w Gołdapi. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie skargi na uchwałę Rady Miejskiej   

w Gołdapi z autopoprawką w paragrafie 2 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Maciej Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XIII/83/2024 

6)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy Komisji Rady Miejskiej w Gołdapi na 2025 rok. 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Gołdapi na 2025 rok. 

W głosowaniu jawnym głosami 15 za uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Gołdapi na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XIII/84/2024 

 

Do pkt 7  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik OSS Anny Podciborskiej  w sprawie 

przedstawienia informacją o realizacji zadań oświatowych w Gminie Gołdap. 

Kierownik OSS Anna Podciborska powiedziała, że rok szkolny obowiązuje od września do sierpnia. Budżet, 

uchwala się roczny, czyli niektóre dane są po prostu statystyczne, czyli średnie wyciągnięte z roku. Zgodnie  

z obowiązkiem przedkłada się informacje radzie do końca października tego roku. Oczywiście zgodnie z prawem 

oświatowym wymienia się tutaj wszystkie zadania, które urząd musiał realizować jako organ prowadzący,  

m.in. zapewnienie warunków działania szkoły, kształcenie specjalne, remonty, obsługę administracji, obsługę 

prawną, obsługę finansową a także szkołę organizacyjną i placówek. Urząd musi również dbać o wyposażenie,  

a także działania w zakresie prawa pracy w stosunku do dyrektora szkoły. W przedszkolu samorządowym 

dyrektorem była Pani Jolanta Lipińska, Szkoła Podstawa nr 1 Sylwia Ostrowska, Szkoła nr 2 Pani dyrektor Iwona 

Poreda, Szkoła Podstawa nr 3 Dyrektor Leszek Retel, Szkoła Podstawa nr 5 Pani Bożena Kalinowska, Pogorzel 

dyrektor Monika Wojtala-Taudul, Grabowo dyrektor Irena Łobacz. Gmina Gołdap ma 637 wychowanków, 

natomiast uczniów szkół podstawowych, czyli klasy 1-8, 1521 uczniów. Wszystkie dzieci mieszczą  

się w 109 oddziałach. Najwięcej dzieci jest w Szkole Podstawowej nr 3,  na drugim miejscu szkoła podstawowa 

nr 1, na trzecim miejscu Szkoła Podstawowa nr 5. Najmniejszą szkołą jest szkoła w Pogorzeli. Łącznie  

24% uczniów w szkole to są dzieci, które posiadają opinie i orzeczenia. Jeden nauczyciel wykonuje więcej  

niż jeden etat. Tak praktycznie jest w każdej szkole, oprócz Grabowa. W poprzednim roku szkolnym było  

218 nauczycieli, z czego większość to nauczyciele najbardziej doświadczeni, czyli nauczyciele dyplomowani. 

Zdecydowanie w większości szkół nauczyciele dyplomowani są w większości. Mamy tutaj również podział 

administracji nauczycieli obsługi. Stypendia socjalne, która aktualnie prowadzi Ośrodek Pomocy Społecznej, 

łącznie na kwotę 132 259 złotych. Dożywianie, podobnie jak stypendia w ramach działalności OPS-u  

są przyznawane w ramach pomocy dzieciom w poszczególnych szkołach. Jeżeli chodzi o pokrycie wydatków  

w roku szkolnym 2023-2024, to średnia subwencja za te miesiące to jest 22 436 842,70 zł, natomiast dotacja 

celowa na przedszkolaka to 1 763 775,33 zł, co daje razem ponad 24 200 000,00 zł.  

Radny Paweł Perko powiedział, że brakuje informacji o wykonaniu remontów obiektów szkolnych oraz zadań 

inwestycyjnych.  
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Kierownik OSS Anna Podciborska odpowiedziała, że zakres informacji oświatowej nie jest nigdzie 

uregulowany i właściwie powinien opierać się tylko na wynikach egzaminów ósmoklasisty i ewentualnych 

kontrolach, które były przeprowadzone w jednostkach oświatowych. Informacje przygotowywane są jak 

najbardziej obszernie, skupiając się bardziej na edukacji i wychowaniu. O remontach i inwestycjach mówi  

się przy okazji innych sprawozdań. Jeżeli jest taka potrzeba to w przyszłorocznej informacji można jeszcze zrobić 

taki dział.  

Radny Paweł Perko powiedział, że podczas spotkań z dyrektorami na sesji czy komisji było widać, że w wielu 

szkołach są wykonywane prace. W Szkole Podstawowej nr 2 to było strasznie zaniedbane. Radni nie będą teraz 

dochodzić z jakiego powodu, ale bardzo by prosił, żeby na przyszłość takie informacje były. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że brakuje całkowitych kosztów pokrycia. Są tylko dotacje i subwencje, 

a nie ma środków własnych, które dokłada się do oświaty. 

Kierownik OSS Anna Podciborska odpowiedziała, że są też różne inne koszty, które nie zostały tutaj ujęte. 

Koszty dowożenia nie są ani w subwencji, ani w dotacji. Tak naprawdę to by było sprawozdanie finansowe  

ze szkół, gdyby całą tą informację umieszczać dodatkowo w informacji oświatowej. Wszystko jest  

w sprawozdaniach finansowych. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że albo podaje się pełne dane finansowe do których można się realnie 

odnieść albo nie podaje się ich wcale. Wskazanie tylko części, która jest dotacji i subwencji tak naprawdę mówi 

tylko o tym, jakie są dotacje i subwencje, ale nie ma wskazanych wszystkich źródeł, więc nie jest to pełna 

informacja. Zdaniem radnego, albo jej wcale nie dawać, albo dawać kompletną.  

Kierownik OSS Anna Podciborska odpowiedziała, że jest jeszcze sporo innych dotacji, tj. dotacje 

podręcznikowe, dotacje na narodowe czytania, dotacje na programy, dotacje na różne projekty ekologiczne, 

sportowe itd. W przedstawionej informacji  ukazano kluczowe, czyli ta podstawowa subwencja i podstawowa 

dotacja, która wynika z przepisów. Wszystko to, co dzieje się w ciągu roku obrazuje budżet. 

Radny Wojciech Hołdyński powiedział, że chciałby poruszyć problem liczby uczniów korzystających z zajęć 

na podstawie orzeczenia lub opinii poradni pedagogiczno-psychologicznej. Nie licząc przedszkola i najmniejszej 

szkoły to liczba uczniów w poszczególnych szkołach z opiniami lub orzeczeniami waha się o 20-40%. Zapytał, 

z czego to wynika, bo dla niego to jest jakby zatrważająca liczba. Procent uczniów wyliczona na 24% może być 

błędna, jak wynika z szybkiego takiego liczenia.  

Kierownik OSS Anna Podciborska odpowiedziała, że liczba orzeczeń i opinii rośnie z dnia na dzień. Do szkół 

wpływają codzienne nowe opinie, orzeczenia, co wiąże się oczywiście zarówno dla dyrektorów nauczycieli, 

 jak i dla urzędu z przeorganizowaniem pracy nauczycieli ale też ze znalezieniem dodatkowych środków.  

Na tę chwilę subwencja była naliczana na 30 września i wszystko to, co się zadziało w ciągu roku szkolnego  

to był dodatkowy koszt gminy. Nie wie z czego to wynika, ale z takich informacji medialnych i z rozmów 

prowadzonych z dyrektorami wynika to przede wszystkim ze świadomości rodziców i ze współpracy ze szkołą. 

Jeżeli szkoła zauważy jakieś problemy u dzieci to są kierowane do poradni i na badania. Jeżeli chodzi  

o te wyliczenia, to procent uczniów w danej szkole, to nie jest suma, tylko to jest procent wszystkich dzieci  

ze wszystkich szkół. 

Radny Wojciech Hołdyński powiedział, żeby zliczyć wszystkich uczniów z opiniami i orzeczeniami, 

podzielić przez ogółem uczniów. Uważa, że ten procent byłby wyższy niż 24. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zapytał, ile skierowań na takie badania przedstawiły szkoły.  

Kierownik OSS Anna Podciborska powiedziała, że to odbywa się to zupełnie poza wydziałem oświaty. Jako 

wydział w ogóle nie widzą nazwisk dzieci ze względu ma ochronę danych osobowych oraz nie uczestniczą  

w procesie diagnozowania, weryfikacji, pozdawania danych, bo to nie jest zupełnie rola wydziału.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że z tego co wie, jeżeli podjęto statystycznie  

te orzeczenia, szkoła sama w sobie nie ma takich uprawnień, żeby kierować dzieci na wszelkie badania. Jedynie 

co, to rodzice mogą taki wniosek złożyć o przeprowadzenie takiego badania. Dlatego rosną wyniki, bo coraz 

więcej rodziców prawdopodobnie zgłasza się z tym. Może być tak, że będzie i 60% przebadanych z jakimiś 

uszczerbkami delikatnymi. To jest nieadekwatne, nie powinno w ogóle brać tego pod uwagę. Wstawiono  
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statystykę uczniów, którzy po prostu mają orzeczenia o różnej niepełnosprawności, zaburzeniach. Jestem daleki 

od takich rzeczy, żeby statystycznie umieszczać choroby dzieci w tego typu sprawozdaniach. 

Kierownik OSS Anna Podciborska  powiedziała, że za każdym orzeczeniem i za każdą opinią idzie obowiązek 

organizacji zajęć. Statystyka pokazuje, że jest taka skala problemu. Jest ona coraz większa, zapewne wynikająca 

też ze świadomości rodziców ale też we współpracy z rodzicami. Zawsze się to odbywa we współpracy  

z rodzicami i nauczycielami, ponieważ uczeń przebywa mnóstwo godzin w szkole tak i nauczyciele mają swoje 

podejście do dzieci, widzą dużo rzeczy. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że wszystkie dane odnośnie tych osób  

z niepełnosprawnościami wiążą się statystycznie z finansami. 

Kierownik OSS Anna Podciborska odpowiedziała, że każde dziecko, które ma opinie, orzeczenie. Każde 

dziecko, które uczy się w szkole jest wprowadzane do systemu informacji oświatowej na podstawie, której jest 

naliczana subwencja i dotacja. Jest to codziennie monitorowane. Każda zmiana musi być wprowadzona  

na podstawie, której potem dyrektor przydziela godziny. 

Radny Paweł Perko powiedział, że na szybko policzył to o czym mówił radny Wojciech Hołdyński to wyszło 

34%. Zapytał, czy jest tu mowa tylko o uczniach szkół klas 1-8 czy również o przedszkolakach.  

Kierownik OSS Anna Podciborska  odpowiedziała, że uczniów klas 1-8. 

Radny Paweł Perko odpowiedział, że jest 518 uczniów z opinią i orzeczeniem na 1521 uczniów, co daje 34%. 

Kierownik OSS Anna Podciborska  odpowiedziała, że  zweryfikuje i ewentualnie poprawi. . 

Radny Maciej Kordjak zapytał, czy za opiniami również idą środki finansowe, czy tylko za orzeczeniami. 

 Kierownik OSS Anna Podciborska  odpowiedziała, że jeżeli chodzi o opinie psychologiczno-pedagogiczne  

to jest subwencja za tak zwanymi WWR-ami. Opinie otrzymują w ramach subwencji, tak zwany ryczałt, czyli 

tak naprawdę statystycznie, bez względu na to, ile te dzieci faktycznie jest. Ministerstwo wylicza taki ryczałt, 

który daje jakby taki niedużynworek pieniędzy na te opinie i po prostu w ramach tego musimy organizować  

tę pomoc. 

Do pkt 8 

Brak interpelacji radnych. 

Do pkt  9 

Brak zapytań radnych 

Do pkt 10 

Brak zapytań przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

Do pkt 11 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że zbliża się okres zimowy i ma prośbę o przygotowanie co roku 

informacji o zasadach odśnieżania kto, gdzie, kiedy odpowiada, numery telefonów. Taka informacja aby była 

rozesłana również do jednostek pomocniczych i do sołtysów, mieszkańcom. Odniósł się do rozmów, jakie 

prowadzi burmistrz z właścicielem strony internetowej, w której rozmawiają na temat gminy i różnych kwestii 

związanych z funkcjonowaniem. W przedostatnim nagraniu odniesiono się do kwestii rozumienia bądź 

nierozumienia przez radnych dokumentów, które czytają i na podstawie których dokonują później oceny.  

To dotyczyło to oczywiście ZPL-u, wskaźników. Prowadzący portal z rozbrajającą szczerością przyznał,  

że chociaż nie zna, nie czytał, nie widział, to jednak oprze się na informacji, którą przekazała prezes GoldMedica, 

że te wskaźniki są inne niż mówimy. Burmistrz raczył potwierdzić, sugerując już też to tak samo jak  

i na komisjach, że można spełnić wskaźniki np. licząc osoby, które chodzą po chodnikach jednocześnie sugerując, 

że my nie wiemy o czym mówimy. Stanowczo potwierdza, że wie o czym mowa, że analiza ekonomiczna, która 

jest załącznikiem do tej umowy, której być może burmistrz również nie czytał, zakłada, że jednym ze wskaźników 

ekonomicznych, czyli przychodu Zakładu jest przyjęcie w ciągu roku 40 851 osób, które zostały po 50 zł średnio, 

co da wynik finansowy 2 042 555 zł. Jeżeli założy się, że przyjmie się  tylko te 5 010%, o których panowie sobie 

myśleli i mówili na podstawie wypowiedzi Pani prezes to będzie finansowa luka w kwocie 1 767 500 zł. Prośba 

jest taka, żeby nie wprowadzać mieszkańców w błąd i nie sugerować tego, czy radni czytają ze zrozumieniem, 

czy nie czytają ze zrozumieniem dokumentów. Odniósł się do kwestii prośby, jaką wystosował burmistrza  

w formie pytania do klubu odnośnie stanowiska Rady Miejskiej w sprawie ZPL-u. burmistrz oczekiwał, że klub 
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przedstawi konkretne rozwiązania. Nie jest to kompetencja radnych i nie mogą wskazywać konkretnych 

rozwiązań, chociaż z przyjemnością by to uczynili, ale za każdym razem, gdy pojawiają się nawet  

w propozycjach uchwał bądź stanowisk takie zapisy, biuro prawne mówi, że nie mogą. Także pytanie jest,  

czy burmistrz wie, czyje kompetencje są po której stronie i czy oczekuje od nas, że wyjdziemy poza swoje 

kompetencje, czy po prostu jest to niewiedza i kwestia może jeszcze małego doświadczenia samorządowego. 

Patrząc na tą sytuację i na taką prezentację medialną kwestii ZPL-u, gdzie znowu są pisma, nie rozmowy, myśli, 

że ciężko będzie znaleźć jakiś wspólny punkt odniesienia. Prezydent Warszawy wydał zarządzenie, w którym 

urzędnikom miejskim, którzy na podstawie dyplomów uzyskanych w uczelni Collegium Humianum, które  

jak wiadomo mają wątpliwe pochodzenie, nakazał do końca roku zdanie egzaminu państwowego 

potwierdzającego wiedzę i kompetencje, aby urzędnicy, którzy zasiadają w spółkach komunalnych mogli dalej 

zasiadać z ramienia urzędu w tychże spółkach. Może warto pójść tym wzorem, aby nie było wątpliwości  

i ciągłych pytań mieszkańców i po prostu rozwiązać ten temat poprzez nakazanie, wskazanie, że osoby, które 

posługując się tym dyplomem są wskazane przez gminę do zasiadania spółek komunalnych powinny się wykazać 

z danym egzaminem. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że zostało przesłane do Klubu Radnych Rady Miejskiej  

w Gołdapi „Dobro i Współpraca” pismo z dnia 12 listopada, które miało na celu po prostu wskazać, sytuację 

dotyczącą wskaźników produktowych, wskaźników rezultatów, opisać stan faktyczny i załączyć dokumenty.  

Był to temat rozpoczęcia pewnego rodzaju rozmowy, żeby dojść do jakiegoś konsensusu w jakim kierunku  

też rozmawiać z Urzędem Marszałkowskim, w jakim kierunku rozmawiać o zmianie wskaźników, jakie  

są oczekiwania też rady. Urząd miejski może też prowadzić takie rozmowy i planowane są też takie rozmowy 

prowadzone ale mogą one nie spełnić oczekiwań rady. Rada może mieć przeciwne, odmienne zdanie  

ze stanowiskiem Urzędu Miejskiego w Gołdapi i ten dokument miał na celu właśnie przeciwdziałać takim 

krokom. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że rada nie może wykroczyć poza swoje kompetencje i wskazać 

burmistrzowi konkretnych kierunków. Gdyby mógł, to by powiedział, żeby na przykład zmienić zakres zadania 

z budowy zakładu przyrodoleczniczego na budowę domu zdrojowego. Gdyby mógł, to by powiedział, żeby 

zmienić wskaźniki i dopuścić możliwość rozbudowy zakładu o instalację fotowoltaiczną, żeby zbilansować 

budynek energetyczny. Gdyby mógł, to bym powiedział, żeby zmienić model funkcjonowania, bo nie wie,  

czy burmistrz ma świadomość ale we wniosku jest zapis, że zakład będzie prowadzić jednostka pomocnicza, 

czyli sołectwo albo Rada Osiedla, tylko nie wiem, która. To by powiedział, żeby zmienić ten zapis i wskazać  

na przykład na możliwość łączenia, prowadzenia różnych usług przez różne podmioty. Gdyby mógł,  

to by powiedział wiele innych rzeczy, ale nie może burmistrzowi tego napisać i jako radni nie mogą tego 

burmistrzowi napisać w żadnej odpowiedzi, bo to nie są kompetencje rady. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że do końca listopada jest umowa z gołdapską 

jednostką medialną. Zapytał, czy burmistrz zamierza przedłużać tę umowę, czy też zostaje ona zakończona  

z dniem chyba 30 listopada. Kiedyś w gminie funkcjonowała uchwała odnośnie opłaty za zwierzęta domowe.  

Za psy ale można wprowadzić koty. Jest teraz proponowany program przez kierownik Magdę Zymkowską. Jest 

to dobry kierunek, żeby tego typu opłata była przeznaczona w całości na te zwierzęta, na schronisko, na opiekę 

nad nimi. Biorąc taką niewielką opłatę można by to wszystko było w miarę ładnie spiąć, uzyskać dodatkowe 

środki na opiekę nad zwierzętami. Każdy, kto kocha zwierzęta, na pewno dorzuci się do tego. Na komisjach 

rozmowy były odnośnie nieprawidłowości w sprawozdaniach finansowych, które obecna skarbnik już wykryła 

w przeciągu 3 lat na kwotę ok. 200 000,00 – 800 000,00 zł . Nie wie, czy nie trzeba było tym się zająć, bo jeżeli 

już ma się wiedzę o czymś takim, należy podjąć działania. Jego zdaniem pierwsze działania powinny być 

skierowane do RIO a rzecznik do spraw dyscypliny finansowej również powinien tym się zająć. Nie zna 

kompetencji burmistrza, ale uważa, że burmistrza kompetencją jest wyprostowanie tego. Odnośnie zdarzenia 

drogowego burmistrza, zgodnie z zarządzeniem 645/V/2020 z 28 maja, które reguluje sposób korzystania  

z pojazdów służbowych Urzędu Miejskiego w Gołdapi, są wskazane osoby odpowiedzialne za wykonanie tego 

zarządzenia. Jest to kierownik Wydziału ds. Administracji. Nadzór nad wykonaniem zarządzenia powierzony 

został sekretarz gminy. Z regulaminu korzystania jasno wynika, że §9 pkt 6.: W przypadku wypadku drogowego 
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kolizji, zaistnienia kradzieży pojazdu, bądź elementów jego wyposażenia, niezwłocznego powiadomienia 

właściwego terytorialnie organu policji oraz zgłoszenia za pośrednictwem wyznaczonego pracownika urzędu  

w przewidzianym przepisami terminie szkody do ubezpieczyciela. Jak się mają przepisy BHP do korzystania  

z uszkodzonych pojazdów. Z tego co wie, pojazdy nie mogą być użytkowane przez pracowników, jeżeli  

są uszkodzone. Poza tym pojazdy w gminie mają pełen pakiet ubezpieczeniowy, łącznie z holowaniem, z autem 

zastępczym. Nie widzi w ogóle podstawy do tego, żeby wsiadać za kółko i jechać. Poza tym naraża się jeszcze 

inne osoby. Jeżeli pojazd został uszkodzony, a nie zna się dokładnie przyczyny tego uszkodzenia, należy  

to zostawić fachowcom. Jako kierowca nie jest w stanie stwierdzić, co w środku gra pojazdu, jeżeli go uszkodzi. 

Dlatego korzystanie nawet z takiego pojazdu zagraża bezpieczeństwu osób trzecich, również przewożonych  

w tym pojeździe.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że odpowiedź będzie udzielona na piśmie.   

Radny Zbigniew Makarewicz powiedział, że dzisiaj radni otrzymali materiał Z Bocianem przez EGO, czyli 

trasa rowerowa EGO Velo Mazury. Ze względu na to, że otrzymali materiały przed sesją, nie zapoznał się jeszcze 

w pełni z tymi dokumentami, ale udało mu się zauważyć coś go niepokoi. Większość tego nowego szlaku EGO 

będzie przebiegać po istniejących ścieżkach rowerowych, czyli Green Velo. Zapytał, czy to jest związany projekt, 

czy można się wycofać z tego projektu, czy dotyczy on tych wszystkich naszych gmin. Obecnie w gminie  

są oznakowane ścieżki rowerowe a dokładnie zostało oznakowanych prawie 180 km ścieżek rowerowych i koszt 

łączny wyniósł 136 000,00 zł. Były to oznakowania na drzewach, znaki w zależności od potrzeb. W 9 punkcie 

oznakowanie trasy rowerowej, gdzie na odcinku 14 kilometrów i 300 metrów wynosi 157 000,00 zł. Koszty 

znakowania projektu, który prowadzi Fundacja Rozwoju Regionu Gołdap wynosi 758 zł za kilometr. W tym 

programie wynosi 10 991,00 zł za kilometr szlaku, który już jest oznakowany. Ma na myśli szlak Green Velo, 

który ma swoje oznakowanie, więc nie wie, czy będą dokładane dodatkowe tabliczki. Jeżeli nawet  

tak no to 10 000,00 za kilometr to jest naprawdę kolosalna różnica w porównaniu do projektu FRRG.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki zaproponował omówienie projektu całościowo. Zaproponował 

zorganizowanie spotkania z biurem projektu, które odpowie na wszystkie wątpliwości, pytania. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do radnych z  propozycją zawarcia w tym zakresie 

punktu do porządku wspólnego posiedzenia komisji. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska zapytała, na jakim etapie są obecnie realizowane 

inwestycje przez gminę Gołdap wyszczególnione w załączniku nr 3 z pominięciem oczywiście tych, które  

w ogóle nie będą wykonywane, bo już taką informację mailową radni dostali. Zapytała, czy gmina zleciła remont 

schodów na ulicy Żeromskiego. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że została podpisana umowa na remont schodów  

na kwotę ok. 15 000,00 zł. Nie pamiętał wykonawcy, więc informacja zostanie uzupełniona na piśmie.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że jakiś czas temu Rada Sportu. 

Zapytała, czy pracownicy Urzędu Miejskiego pracują już nad regulaminem dotyczącym przydzielania środków 

klubom sportowym, biorąc pod uwagę poziom rozgrywanych zawodów, ich rangę, tj. dokąd dzieci ewentualnie 

muszą dojechać na te zawody, czy dany klub przynależy na przykład do Polskiego Związku Sportowego,  

czy będą brane pod uwagę osiągnięcia danego klubu, czy to na arenie regionalnej ogólnopolskiej,  

czy też międzynarodowej, czy też będzie brany pod uwagę najem obiektów sportowych przez te kluby, czy będzie 

brane pod uwagę wspieranie przez inne jednostki podlegające pod gminę Gołdap takowych klubów, czy będą 

brane pod uwagę treningi, w jakich ilościach dzieci odbywają. Zapytała, czy będzie doprecyzowany szczegółowy 

regulamin, który de facto spowoduje to, że te środki będą przydzielane w sposób bardzo sprawiedliwy,  

ze szczególnym uwzględnieniem osiągnięć sportowych dzieci oraz  czy będzie zorganizowana gala sportu  

na koniec roku szkolnego, tak, aby można było docenić tych najlepszych sportowców z naszego terenu, 

pogratulować im i podziękować. Stosownymi nagrodami, nie takimi jakie zdarzały się wcześniej, że dzieciaki 

dostawały upominki typowo promocyjne z urzędów. Może nawet jest w zamysłach jako Rada Sportu 

przydzielanie chociażby stypendiów dla dzieci sportowych, bo faktycznie warto w takie dzieciaki inwestować  

i uważa, że im się to ewidentnie należy.  
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Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki zwrócił się o opisanie dokładnie we wniosku i zostanie  udzielona 

odpowiedź. O gali sportu były prowadzone rozmowy a temat dotyczący stypendiów sportowych też jest tematem 

dość gorącym. 

Radny Paweł Perko powiedział, że radni pracują często na dokumentach źle przygotowanych  

czy zostawionych przez poprzedników nie tak przygotowanych, jak powinny być. Podejmują często uchwały 

dotyczące budżetu oparte na danych fikcyjnych. A teraz zacytuję taką wypowiedź pana jako kandydata. 

Zacytował pytanie oraz odpowiedź burmistrza jako kandydata na burmistrza w wywiadzie w gazecie Przyszłość 

dla Gołdapi”: Jakie będą trzy pierwsze ważne decyzje? Pierwszą będzie przeprowadzenie audytu działalności 

wcześniejszego burmistrza, w szczególności w zakresie działalności Zakładu Przyrodoleczniczego. Będę starał 

się znaleźć metody na dokończenie tej inwestycji. Następnym krokiem będzie przemodelowanie budżetu gminy, 

żeby spełnić oczekiwania poszczególnych grup mieszkańców. Trzecim krokiem będzie nowe otwarcie, moment,  

w którym to co było odkreślimy grubą linią i zajmiemy się przyszłością. Dodał, że audytu do tej pory  

nie ma a z zakładem dalej nie wiadomo. Przemodelowanie budżetu, żeby spełnić oczekiwania poszczególnych 

grup mieszkańców, jak było wspomniane na ostatniej komisji, żadnych inwestycji, nic co chcą mieszkańcy. Nowe 

otwarcie, jak to wygląda widać, ale żeby otworzyć, zrobić nowe otwarcie najpierw trzeba rozliczyć przeszłość. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że do tego odniesiemy się do tego na piśmie, bo musi 

wrócić do korespondencji e-mail dotyczącej audytu, w którym miejscu to utknęło. Nowe otwarcie. Myśli, 

 że gmina jest dopiero przed nowym otwarciem, ale na to też potrzeba czasu, żeby ten budżet dobrze przewidzieć 

i uważa, że nie ma co podejmować pochopnych decyzji i proces trwa cały czas. 

Radny Paweł Perko powiedział, że to były burmistrza trzy pierwsze ważne decyzje. Nie ma do tej pory żadnej 

a minęło ponad pół roku. 

Radny Andrzej Dołęga zapytał, kiedy będą znane wyniki naboru wniosków na dofinansowanie budowy ulicy 

Bocznej. Zapytał, czy burmistrz zna wyniki, ponieważ w projekcie budżetu na przyszły rok oraz wieloletniej 

prognozy finansowej te inwestycje zostały usunięte.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że na chwilę obecną nie są znane wyniki. Inwestycje,  

na których nie mamy w miarę potwierdzonego finansowania, nie są ujęte w budżecie i wieloletniej prognozie 

finansowej.  

Radny Andrzej Dołęga zapytał, co jeśli wniosek przejdzie, skąd zostaną wzięte środki, skoro one nie  

są zaplanowane w przyszłym budżecie. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  powiedział, że lista projektów, których można otrzymać 

dofinansowanie jest dość spora i skarbnik na pewno opracuje takie rozwiązanie, że jeżeli będzie to rozsądne 

dofinansowanie uda się znaleźć te środki.  

Radny Maciej Kordjak zwrócił się o przedstawienie radnym listy projektów na które można otrzymać 

dofinansowanie i również z informacją, jakie to jest finansowanie, jakie wysokości, jaki procentowy wkład 

własny od razu. Zwrócił się przestawienie oświetlenia świateł zegarów.  Znowu jest ciemno i za późno się światła 

zapalają, co stwarza niebezpieczeństwo. O tej porze coraz szybciej robi się ciemno a przejścia, już nie mówiąc  

o reszcie miasta i terenów pozamiejskich, są zbyt późno rozświetlane. Oświadczył w imieniu Klubu Dobro  

i Współpraca, odnośnie propozycji w sprawie spotkania nieformalnego z burmistrzem w czwartek, klub  

nie będzie brał udziału w nieformalnych spotkaniach. Zwrócił się do z prośbą do przewodniczących Komisji  

o dopisanie tego punktu do wspólnego posiedzenia komisji w czwartek.. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zapytał, czy były przeprowadzone jakiekolwiek postępowania 

dyscyplinarne w tym kierunku, żeby wyjaśnić tę sprawę. Jeżeli nie, to prosi o powody. 

Radny Tomasz Popławski zapytał o chodnik w Grabowie, który w tym roku nie powstanie. Zapytał, na jakim 

etapie jest wykonanie projektu technicznego chodnika, który gmina miała zrobić. Do tego czasu nie widział, żeby 

przetarg był ogłoszony. Zapytał, czy burmistrz ma jakieś informacje, że ta inwestycja, którą Zarząd Dróg 

Wojewódzkich miał wykonać, zostanie przeniesiona na 2025 rok. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  powiedział, że były prowadzone rozmowy z samorządem 

województwa, zarządem dróg wojewódzkich. Informacja była taka, że między innymi na tą drogę również 
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składali wniosek i czekają na rozstrzygnięcie. Co do projektu w urzędzie były zbierane oferty, dotyczące 

szacowania tego postępowania a więcej szczegółów jak otrzyma to przekaże w dokumentacji. 

Radny Tomasz Popławski zapytał, czy jest realna szansa, że chodnik powstanie w 2025 roku, czy zarząd  

w ogóle nie podejmie wykonania tej inwestycji.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że ciężko jest się wypowiadać za Zarząd Dróg 

Wojewódzkich w Olsztynie.  

Radny Andrzej Gutowski zwrócił się do Komisji Rewizyjnej aby sprawdziła prawidłowość wykonywania 

zarządzeń burmistrza odnośnie korzystania z pojazdów lub też innych wynikłych w trakcie nieprawidłowości. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że na osiedlu drugim nie świecą lampy. Chciałaby, 

żeby zostało to sprawdzone i naprawione. Zapytała, czy ławki, które były na cmentarzu się znajdą, bo mieszkańcy 

ich potrzebują. W sprawie programu bezdomności radni zgłosili do niej swoje uwagi, które przekaże kierownik 

Magdzie Zymkowskiej. Jeżeli chodzi o wolne wnioski, które w tej chwili były omówione, to rozumie, że zostały 

zapisane i burmistrz przekaże radnym to na piśmie, tak jak było to do tej pory. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki zwrócił się o złożenie tych wniosków po prostu na piśmie, żeby mieć 

jasną informację, o co radni proszą. Uważa, że to będzie najlepsza forma. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz odpowiedziała, że wszystko jest nagrywane, można odsłuchać 

i spisać. Jak radni będą spisywać to procedura będzie trwała dłużej. Zanim radni spiszą, przekażą do urzędu, 

zanim przekieruje do burmistrza. Biuro rady nagrywa, jest też nagranie online, także prosi o spisanie, przekazanie 

do burmistrza i udzielenie odpowiedzi radnym na piśmie. Może być forma e-mail a lub pismo tradycyjnie. Jest 

regulamin korzystania z samochodu i w punkcie §9 podpunkt 6: W przypadku wypadku drogowego, kolizji, 

zaistnienia kradzieży samochodu, bądź elementów jego wyposażenia, niezwłocznego powiadomienia właściwego 

terytorialnie organu policji oraz zgłoszenia za pośrednictwem wyznaczonego pracownika urzędu przewidzianym 

przepisami terminie szkody do ubezpieczyciela. Nie zostało to zgłoszone. Zapytała, czym to było podyktowane  

i kto podpowiedział takie rozwiązanie dla burmistrza. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że to była jego decyzja, ponieważ auto nadawało  

się do dalszej jazdy, nie było żadnej strony zewnętrznej, żadnej osoby chorej. Wyjaśnienia zostaną dodane  

do pytania radnego Andrzeja Gutowskiego i udzielone w formie pisemnej. 

Radny Paweł Perko powiedział, że to była gazeta Przyszłość Gołdap, nie Przyszłość dla Gołdapi. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zapytał, gdzie parkowany był pojazd po uszkodzeniu.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że w piśmie zostanie udzielona. - Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że otrzymała dwa wnioski o zabranie głosu  

od mieszkańców. Poinformowała, że udzieli głosu dla Andrzeja Tobolskiego i Jarosława Walca ale następnym 

razem, jeżeli wniosek wpłynie niezgodnie ze statutem to nie udzieli głosu.  

Mieszkaniec Andrzej Tobolski powiedział, że na poprzednim posiedzeniu zadał pytanie, dlaczego  

w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego od 13 lipca 2023 roku nie ma ani wniosków,  

ani odpowiedzi w trybie ustawy o dostępie do informacji publicznej. Sekretarz oświadczyła, że nie ma obowiązku 

ustawowego zamieszczania odpowiedzi, ani wniosków w trybie ustawowym, o czym Pan Andrzej był już wcześniej 

informowany. To jest wielki skandal, żeby wysoki urzędnik z wieloletnim stażem publicznie prezentował takie 

kłamstwa. Sytuacja jest dodatkowo bulwersująca, że obecny na sali obrad radca prawny Urzędu Miejskiego  

też nie zareagował na nieprawdziwe stanowisko urzędnika. Trzy artykuły ustawy o dostępie do informacji 

publicznej. Artykuł art. 4,6 i 8 ustawy o dostępie do informacji publicznej, czyli prawo nadrzędne nad wszystkimi 

zarządzaniami, widzimisię burmistrza, czy sekretarz, czegokolwiek, kogokolwiek innego. Nie ma czegoś takiego 

jak Lex Luto, czy coś takiego. Władze publiczne, samorządy terytorialne wykonujące zadania publiczne  

są obowiązane do udostępniania informacji publicznych a w celu powszechnego udostępnienia obowiązane  

są do utworzenia publikatora w formie Biuletyny Informacji Publicznej w których obowiązane  

są do udostępniania wszelkich wniosków i odpowiedzi na te wnioski w trybie ustawowym. Dla burmistrza jako 

kierownika jednostki, czyli Urzędu Miejskiego przytoczył jeszcze art. 23 tejże ustawy: Kto wbrew ciążącemu  

na nim obowiązkowi nie udostępni informacji publicznych, podlega grzywnie i każe ograniczenia wolności  

do 12 miesięcy. Przepis art. 23 dotyczy także osób mających informację publiczną w postaci wniosków  
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nie udostępniania w BIP-ie urzędu pomimo ustawowego obowiązku wynikającego z art. 8 ustawy o dostępie  

do informacji publicznej. Wzywa burmistrza na podstawie tych przepisów do wyciągnięcia konsekwencji 

służbowych, dyscyplinarnych i finansowych wobec ludzi i osób odpowiedzialnych w Urzędzie Miejskim oraz  

do uzupełnienia zaległych wniosków od 13 lipca ubiegłego roku i odpowiedzi w Biuletynie Informacji Publicznej 

w ciągu 2 tygodni od dnia dzisiejszego. W przypadku braku działań poinformował, że będę zmuszony przemyśleć 

złożenie zawiadomienia do organów ścigania na podstawie art. 231 Kodeksu Karnego o niedopełnieniu 

obowiązków służbowych. Jest to absolutnie skandaliczne, żeby coś takiego miało miejsce przez kilka ostatnich 

lat. W trakcie kampanii wyborczej Konrad Kazaniecki deklarował konieczność przeprowadzenia audytu  

w Urzędzie Miejskim. Mija 7 miesięcy i o audycie ani słychu, ani widu. Zapytał, dlaczego nie ma żadnych działań 

w sprawie audytu, jakie są przeszkody. Jeżeli finansowe, to oświadczył, że jest upoważniony i uprawniony  

do tego, żeby zakomunikować mieszkańcom, że kilku gołdapskich przedsiębiorców zadeklarowało pokrycie 

wszystkich kosztów za przeprowadzony audyt. Gmina będzie miała z głowy wydatkowanie być może kilkuset 

tysięcy złotych. Zapytał o sprawę odwołania Rity Edyty Białek ze stanowiska skarbnika, kto w imieniu gminy 

nadzorował pod względem prawnym podstawy zakończenia tej współpracy, czy gminie Gołdap grozi wypłata 

jakiegokolwiek odszkodowania byłej skarbnik Edyty Białek, z jakiego tytułu i kto zapłaci za ewentualne błędy  

i koszty. Zapytał, czy prawdą jest, że naprawa tego samochodu kosztowała 55 000,00 zł.  Pół roku temu 

zaproponował burmistrzowi, żeby zajął się sprawą ulicy Polnej i byłym PBROL-em, gdzie gmina Gołdap  

na dzisiaj ma około 2 000 000,00 zł z należności i jest jakby na pierwszym miejscu w hipotekach. Sprawdził 

dzisiaj hipoteki. Gmina jest zapisana jako pierwsza z tytułu wieczystego użytkowania oraz podatku  

od nieruchomości i komornik w Olecku czeka tylko na to, żeby gmina złożyła wniosek o wszczęcie egzekucji 

komorniczej i gmina będzie miała kilka milionów złotych. Jesteśmy absolutnie na pierwszym miejscu  

w egzekwowaniu tych należności.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że Jarosław Walc złożył wniosek wczoraj. 

Wniosek został przekazany na prywatnego maila. Poinformowała, żeby takie wnioski składać do Biura Rady. 

Biuro Rady wtedy przekazuje ten wniosek i ma wtedy pełną wiedzę na ten temat a jak trafia na pocztę prywatną, 

to różnie może być. Zwróciła się, aby następnym razem zachować wskazaną formę. 

Mieszkaniec Jarosław Walc powiedział, że temat dzisiejszy świadczy o takiej formie, w jakiej dotarło pismo 

do przewodniczącej. Nigdzie nie jest napisane w jaki sposób pismo ma dotrzeć do przewodniczącej, w  jaki 

sposób czy w jakiej formie. W żadnym regulaminie. Pismo ma dotrzeć do przewodniczącej, bo przewodnicząca 

odpowiada za organizację pracy i odpowiada za pracę rady. To pismo wysłał wczoraj a nie zastosował formy 

poprzez biuro rady ze względu na to, że moje wystąpienie dotyczy pracy biura rady. W tym roku dotknęły  

go dwa przypadki, gdzie pisma zaginęły i dopiero po licznych interwencjach odnalazły się. Dlatego się obawiał, 

że jeżeli pismo wysłałby przez Biuro Rady, być może by bym dostał zgodę na zabranie głosu na następnej sesji 

albo może na styczniowej sesji, bo i takie terminy tutaj występują w tym urzędzie. Sprawa bulwersuje  

go od ostatniego pisma. Pierwszy przypadek, który zaszedł z pismem w tym roku. Na koniec stycznia złożył 

pismo w pewnej sprawie. Dwa miesiące czekał cierpliwie, nie otrzymując żadnej odpowiedzi interweniował. 

Wtedy uruchomiono liczne poszukiwania, pismo się udało znaleźć, gdzieś tam na którymś biurku i pod koniec 

kwietnia, czyli po trzech miesiącach otrzymał odpowiedź na moje pismo, czyli pismo było rozpatrywane przez 

trzy miesiące. Dnia 19 września w Biurze Obsługi Mieszkańców złożył pismo zaadresowane do Rady Miejskiej, 

które zawierało wniosek o zabezpieczenie w budżecie na 2025 środków finansowych na wykonanie oświetlenia 

na pumptracku, monitoringu na pump tracku oraz dokonanie niezbędnych napraw. Wniosek, który zgodnie 

 z art. 237 KPA powinien zostać rozpatrzony w ciągu miesiąca, nie został w tym terminie rozpatrzony. Dlatego, 

gdyż tak jak też art. 244 KPA mówi, że powinienem być powiadomiony o rozpatrzeniu tego wniosku. Do końca 

października nie otrzymał żadnej informacji. Postanowił napisać następne pismo z prośbą o szybkie wyjaśnienie 

tej sprawy i jakąś odpowiedź na ten temat. Też szybko nie otrzymał tej odpowiedzi, ale też podjął inne starania, 

żeby uzyskać wyjaśnienie, co się z tym stało. W końcu przewodnicząca odpisała mi, że pismo, czyli mój wniosek 

nigdy nie dotarł do Rady, mimo, że był zaadresowany do Rady. Ktoś w urzędzie przekierował ten wniosek  

do Wydziału Inwestycji i Rozwoju i niby to zostało rozpatrzone pozytywnie, chociaż z tych informacji, które 

zyskał od przewodniczącej, nie wynika to bezpośrednio, że tak się stało. Zbulwersowało go to, że mimo,  
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że zaadresował to do Rady, chciał, aby to Rada rozpatrzyła ten wniosek zgodnie z wszelkimi procedurami. Ktoś 

bez żadnego trybu przekierował ten wniosek do rozpatrzenia przez jeden z wydziałów Urzędu Miasta. Jeżeli bym 

chciał, aby to Urząd Miasta rozpatrzył ten wniosek, zaadresowałby ten wniosek do burmistrza. Uważam,  

że w tej sprawie nastąpiło pogwałcenie wszelkich procedur, regulaminów, przepisów prawa. Świadczy  

to o całkowitym lekceważeniu procedur przez Urząd Miasta. Nie chcę dochodzić, kto personalnie odpowiada  

za to, za taki stan rzeczy ale tu się nie przestrzega regulaminów, nie przestrzega się procedur. Może ktoś powie, 

że to jest błaha sprawa, że po co robienie afery. Jeżeli w takich prostych, podstawowych sprawach nie potrafi  

się przestrzegać regulaminu, zasad prawa, zasad, które obowiązują, to jak wy chcecie wybudować ZPL, 

 jak wy nie potraficie zwolnić Pani skarbnik, bo jakaś procedura nie jest zachowana i w wielu sprawach też nie 

potraficie właściwie reagować, bo nie przestrzegacie zasad, które powinny panować w urzędzie. Uważa,  

że wniosek nie został rozpatrzony.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że jeżeli chodzi o pismo, na które odpowiedziała 

informując, że złożony wniosek nie wpłynął do biura rady. Biuro rady sprawdziło, czy jest taki wniosek. Taki 

wniosek nie dotarł  i takiej informacji udzieliła. Z tego co pamięta to miała informację i tak odpisałam,  

że jest to ujęte w budżecie. Zgodnie z regulaminem rady §10 pkt. 3 nie jest doprecyzowane, gdzie pismo powinno 

być złożone ale na pewno nie powinno być to złożone do osoby fizycznej na prywatnego e-mail. Biuro Rady jest 

biurem, które przekazuje wszystkie informacje do radnych. Zwróciła się, aby droga służbowa była zachowana  

i pisma kierowane były do biura rady. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że wszystkie informacje od początku kadencji  

są publikowane na stronie internetowej Urzędu. Jednostki podległe zostały do tego też zobligowane, żeby 

informacje były publikowane. Jeżeli będą takie informacje w jednostkach, to też w podległych jednostkach będą 

te informacje publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej od początku kadencji.  

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień – Kisielewska powiedziała, że w załączniku nr. 3 w projekcie 

budżetu na ten rok jest taka pozycja jak doświetlenie pumptrucka z wpisaną kwotą na 2024 rok w wysokości 

10 000,00 zł. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedział, że są to środki z Rady Osiedla. Rada Osiedla 

przeznaczyła na doświetlenie, czyli na tą jedną latarnię, która została już postawiona i naprawy, które zostały  

tam zrobione.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska  powiedziała, że środki były przeznaczone na zakup lampy solarnej 

oraz już zostało ogłoszone zapytanie ofertowe. Zostały otwarte oferty na dokumentację projektową całej linii 

oświetleniowej pumptrucka, aby później mieć możliwość założenia ewentualnie monitoringu.  

Do pkt 12 

Po wyczerpaniu porządku Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz dokonała zamknięcia XIII sesji Rady 

Miejskiej w Gołdapi.  
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